

Erratum: volume 38 (4) 2016: 405-452, December 30, 2016.

**Crickets of New Caledonia (Insecta, Orthoptera, Grylloidea):  
a key to genera, with diagnoses of extant genera and  
descriptions of new taxa**

**Laure DESUTTER-GRANDCOLAS**

Institut de Systématique, Évolution et Biodiversité, ISYEB –  
UMR 7205 CNRS, MNHN, UPMC, EPHE,  
Muséum national d'Histoire naturelle, Sorbonne Universités,  
case postale 50, 57 rue Cuvier, F-75231 Paris cedex 05 (France)  
desutter@mnhn.fr

**Jérémy ANSO**

Institut de Systématique, Évolution et Biodiversité, ISYEB –  
UMR 7205 CNRS, MNHN, UPMC, EPHE,  
Muséum national d'Histoire naturelle, Sorbonne Universités,  
case postale 50, 57 rue Cuvier, F-75231 Paris cedex 05 (France)  
and Institut méditerranéen de Biodiversité et d'Écologie marine et continentale (IMBE),  
Aix-Marseille Université, UMR CNRS, IRD, UAPV, Centre IRD Nouméa,  
BP A5, 98848 Nouméa Cedex, (Nouvelle-Calédonie)

**Hervé JOURDAN**

Institut méditerranéen de Biodiversité et d'Écologie marine et continentale (IMBE),  
Aix-Marseille Université, UMR CNRS, IRD, UAPV, Centre IRD Nouméa,  
boîte postale A5, 98848 Nouméa Cedex (Nouvelle-Calédonie)

Published on 31<sup>st</sup> March 2017

---

urn:lsid:zoobank.org:pub:21D67248-E970-4905-B706-57A50D024C35

---

Desutter-Grandcolas L., Anso J. & Jourdan H. 2017. — Erratum: volume 38 (4) 2016: 405-452, December 30, 2016. Crickets of New Caledonia (Insecta, Orthoptera, Grylloidea): a key to genera, with diagnoses of extant genera and descriptions of new taxa. *Zoosystema* 39 (1): 137-138. <https://doi.org/10.5252/z2017n1a15>

In the Figure 10 where the Gryllinae (Gryllidae) genera present in New Caledonia are illustrated, the letters of the two species of the genus *Lepidogryllus* Otte & Alexander, 1983 have been inverted, while they are correctly indicated in the legend and in the text of the paper. The figure is published here with the correct letters: Figure 10C shows *L. comparatus* (Walker, 1869), largely distributed in the Region, and Figure 10D shows *L. darthvaderi* Desutter-Grandcolas & Anso, 2016, recently described from the South of Grande Terre, with its distinctive very dark coloration.

Dans la Figure 10 illustrant les genres de Gryllinae (Gryllidae) présents en Nouvelle-Calédonie, les lettrages des deux espèces du genre *Lepidogryllus* Otte & Alexander, 1983 ont été inversés, alors qu'ils sont correctement indiqués dans la légende et dans le texte de l'article. La Figure est reproduite ici avec les bons lettrages : la Figure 10C représente *L. comparatus* (Walker, 1869), largement distribuée dans la région, et la Figure 10D montre *L. darthvaderi* Desutter-Grandcolas & Anso, 2016, récemment décrit du sud de la Grande Terre, reconnaissable à sa coloration très sombre.



FIG. 10. — New Caledonian Gryllinae (Gryllidae): **A**, *Notosciobia* sp., from Parc Provincial de la Rivière Bleue, by night (Photo PG); **B**, *Teleogryllus oceanicus* (Le Guillou, 1841) from Vanuatu; **C**, *Lepidogryllus comparatus* (Walker, 1869), specimen from Col d'Amieu, mé Areto; **D**, *Lepidogryllus darthvaderi* Desutter-Grandcolas & Anso, n. sp., male holotype from Grand Kaori; **E**, *Gryllodes sigillatus* (Walker, 1869), from Rodrigues (Photo SH). Scale bars: 2 mm.